

TRANSLATION**History**

<https://dic.academic.ru/dic.nsf/ogegova/76962>

academic.ru

Academic

Vocabularies and Encyclopaedias on Academic

Interpretation, translation

“**ИСТОРИЯ**” (*Russian “история”, English “history”*)

HISTORY

HISTORY, -ies, feminine

1. Reality in its development, motion. *Laws of history*.
2. A set of sciences that deal with the past of human society. *World (general) history. History of the Middle Ages.*
3. *of something or what*. A science on the development of a particular field of nature, knowledge. *Natural history*. (archaic). *History of the theatre*.
4. *of something*. Something in progress, motion. *History of our friendship. Medical history* (a record of how the condition of the patient has changed).
5. The past preserved in the memory of mankind. *Events that made history. History is silent on this* (something that is not mentioned or talked about; jocular).
6. A story, narrative (colloquial). *To tell various funny stories*.
7. An incident, event, mostly an unpleasant one (colloquial). *To get into a mess. Somebody got into real trouble.*

That's the story! (colloquial) that's it, that's the point, here's the deal,

Here's a pretty kettle of fish! (colloquial) an expression of surprise in response to an event, incident.

It's the same old story! (colloquial, deprecating) about something repeated all over again, that something is the same. *We have to wait for him again! It's the same old story!*

| adjective, **historical**, [...] (1st, 2nd, 3rd meanings).

Page intentionally left blank

ИСТОРИЯ

 dic.academic.ru/dic.nsf/ogegova/76962

academic.ru



Словари и энциклопедии на Академике

ТолкованиеПеревод

ИСТОРИЯ

ИСТОРИЯ

ИСТОРИЯ, -и, жен.

1. Действительность в её развитии, движении. *Законы истории.*
2. Совокупность наук, изучающих прошлое человеческого общества. *Всемирная (всеобщая) и. И. средних веков.*
3. чего или какая. Наука о развитии какой-н. области природы, знания. *Естественная и. (устар.). И. театра.*
4. чего. Ход развития, движения чего-н. *И. нашей дружбы. И. болезни* (карта, в которой регистрируются изменения в состоянии больного).
5. Прошлое, сохраняющееся в памяти человечества. *События, вошедшие в историю. И. умалчивает об этом* (об этом не говорится, не рассказывается; шутл.).
6. Рассказ, повествование (разг.). *Рассказывать разные смешные истории.*
7. Происшествие, событие, преимущ. неприятное (разг.). *Попасть в историю.* Целая и. произошла с кем-н.
- **Вот какая история!** (разг.) вот оно что, вот в чём дело, вот как обстоит дело.
- Вот так история!** (разг.) выражение удивления по поводу какого-н. события, происшествия.
- Вечная история!** (разг., неод.) о чём-н. постоянно повторяющемся, одном и том же. *Опять нужно его ждать! Вечная история!*
- | прил. **исторический**, -ая, -ое (к 1, 2 и 3 знач.).

Толковый словарь Ожегова. С.И. Ожегов, Н.Ю. Шведова. 1949-1992.